

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum d. 26. juni 2024 kl. 20:00 hos Anne

Til stede: Søren Nicholson (formand), Diana Bennedbæk, Anne Bogø Jakobsen, Henrik Dreyer, Jorun Clasen Lobach, og som gæst: Kurt Elmstrøm

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden. **Godkendt**
3. Godkendelse af referat fra seneste møde. **Godkendt**
4. Nyt om bestyrelsen: **Henrik Woer har fået job i Sønderjylland og udtræder derfor af bestyrelsen.**
5. Bestyrelsens opgaver:
 - Kortlægning af bestyrelsens opgaver og ansvarsfordelingen mellem *Folk i Hjortshøj* og Landsbyforum. Kurt Elmstrøm deltager og hjælper os med at skabe overblik. Arbejdsdelingen mellem kassereren/bestyrelsen og bladet er følgende: Kurt overdrager hvert kvartal en liste med annoncører og aftalte priser til kassereren, som opkræver og bogfører beløbene. Bladet står selv for at sælge annoncerne. Udgifter til print indleveres ligeledes til kassereren hvert kvartal, når bladet er udkommet. Det er egentlig aftalen, at bladet skal være udgiftsneutralt og ikke må give underskud. Det har været svært at opnå de seneste par år, fordi priserne til især print er steget voldsomt. Annoncepriserne er nu blevet hævet som følge af prisudviklingen, og vi regner med, at næste regnskab for bladet går i nul. Landsbyforum afholder dog fortsat de administrative omkostninger til bl.a. programmet InDesign. Kirkebladet, som tidligere udkom for sig selv, har nu i en årrække været at finde som indstik i form af de fire midterste sider i *Folk i Hjortshøj*. Kirken betaler for siderne som annoncepriser. Kurt står desuden for at sende bladet til tryk, få det hentet og gjort klar til omdeling af 7. klasserne. Bestyrelsen er meget tilfreds med arbejdsdelingen og takker for orienteringen.
 - Valg af ny kasserer: Vi skal have fundet en ny kasserer, der kan overtage efter Karen Woer. Henrik Dreyer har påtaget sig opgaven og tager kontakt til Karen med henblik på at få overdraget opgaverne.
6. Høring om helhedsplanen
 - Evaluering af dialogmøde om helhedsplanen d. 25. juni. Mødet var meget velbesøgt. Bestyrelsen synes dog, at der gik for meget tid med selve oplægget ved Per Luchtmeier, ikke mindst fordi der blev åbnet for diskussioner undervejs, så der måske var der lidt for kort tid til spørgsmål efter oplægget. Det skal vi være opmærksomme på en anden gang og sørge for en lidt strammere styring. Mødet kan i øvrigt ses her: <https://www.facebook.com/share/v/TGfkXzw7XfSoW5wp/>
 - Udlæg/regninger: Anne sender regningen for lokale og vand til kommunen. Vi kender ikke beløbet endnu. Vi regner med at kunne sende regningen videre til kommunen.
 - Videre handling? Vi sørger for at lægge links til høringsportalen og videoen på FB og hjemmeside.

- Landsbyforums rolle i forhold til høringen og høringssvar, jf. også tre mails fra elsemikel@gmail.com under pkt. 7. Kommunen har allerede forlænget fristen med to uger. Det er bestyrelsens holdning, at fristen dermed er forlænget så meget, som den kan blive.
- Høringsmaterialet er kommet i mail fra d. 11. juni fra plan@mtm.aarhus.dk vedr. *Offentliggørelse af forslag til Helhedsplan* med link til høringsportal: Helhedsplan for Hjortshøj | Høringsportalen - Aarhus kommune

7. Orientering

- Diana har pr. mail refereret fra redaktionsmødet d. 17. juni. Der skal laves et portræt af bestyrelsen. Der bliver taget et billede af hver af os, og så skal vi svare på nogle spørgsmål. Deadline den 15. august. Pias forslag til en bestyrelsesklumme er nu i Dianas hænder og bliver rettet til.

8. Opfølgningspunkter:

- Samarbejdsaftalen: Der er indkommet en lang række mails, som er listet op herunder til orientering. Ikke alle kræver handling eller svar fra bestyrelsens side.
 26. juni: Mail fra vibeke.skjoettgaard@gmail.com vedr. *Samarbejdsaftale - efter fællesrådsseminar* på vegne af Midtbyforum (en uformel mødegruppe for en række fællesråd i city), som ønsker at organisere et møde med alle fællesrådene og skabe en platform for at lave en god samarbejdsaftale. Midtbyforum har skrevet til Teknisk Udvalg og vil ligeledes kontakte den afgående arbejdsgruppe.
 26. juni: Svar på ovenstående fra Henrik Olsen, formand for fællesrådet frederiksbjergoglangenaes@gmail.com og medlem af arbejdsgruppen: Arbejdsgruppen udsender en mail til alle fællesråd inden sommerferien, hvor den orienterer om status og redegør for processen. Landsbyforum er principielt interesseret i at deltage i et møde som foreslået af Midtbyforum, men vi afventer den varslede mail fra arbejdsgruppen, inden vi svarer.
 18. juni: Mail fra vibeke.skjoettgaard@gmail.com vedr. nye samarbejdsaftale med en respons på Sørensen kommentarer til fællesrådsseminaret (se længere nede under 30. maj). Vi skal beslutte, om og hvad der skal svares. Mailen er af en karakter, der gør det svært at bruge den som afsæt til en konstruktiv dialog. Bestyrelsen vælger derfor at undlade at svare på mailen.
 31. maj: Mail fra raadmandssekretariatet@mtm.aarhus.dk med emnet *Kvitteringsbrev fra rådmænd Nicolaj Bang og direktør Henrik Seiding*. Det er en opfølgning på fællesrådsseminaret d. 27. med en konstatering af, at samarbejdsaftalen trænger til yderligere behandling, samt: *Teknik og Miljø vil derfor bruge anledningen til at tilrettelægge en revideret proces for det videre arbejde med udformning og vedtagelse af samarbejdsaftalen. Heri vil blive indlagt, at vi sikrer dialog med jer og Teknisk Udvalg. Taget til efterretning. Ingen handling påkrævet.*
 - Til orientering: 30. maj: Mail fra medhjerteforaarhus@gmail.com: med emnet *nye samarbejdsaftale* og lidt insiderviden fra mødet i Teknisk Udvalg d. 29. maj, hvor man tilsyneladende har været meget utilfreds med

forvaltningens arbejde med samarbejdsaftalen. Videre hedder det: *Udkastet er skrottet, processen skal starte forfra med nye folk fra forvaltningen og TU for bordenden.*

- vi. I samme tråd mail fra vores egen udmærkede formand Søren med ros til arbejdsgruppen for indsatsen med udkastet og en løftet pegefinger til de notoriske brokkehoveder.
- Fælles tiltag om cykelsti Egå-Hårup.
 - i. *Intet nyt. Genoptages efter sommerpausen*
- Oplandspuljen. *Lige pt er det helhedsplanen, der fylder sindene. Vi afventer slutningen på høringsperioden og planlægger møde med playmakerne samt borgermøde om oplandspuljen efter sommerpausen.*
- Samarbejde med banken (Sparekassen Kronjylland)
 - i. *På seneste bestyrelsesmøde blev det besluttet, at Henrik Dreyer tildeles netbankadgang, således at to fra bestyrelsen (inkl. kassereren) har netbankadgang. Nuværende kasserer er Karen Woer, men da hun nu overdrager posten til Henrik Dreyer, mangler vi stadig et ekstra bestyrelsesmedlem med netbankadgang. Vi venter med at tilmelde de nye brugere på netbank, indtil vi er sikre på begge navnene for at undgå unødige gebyrer*
 - ii. *Mail d. 6. juni fra foreninger@sparkron.dk med info om, at: på VIRK er foreningens kontaktoplysninger og adresse registreret til Kurt Elmstrøm. Når I retter på VIRK, får vi automatisk ændringen i vores system. Vi retter navnet i VIRK til Søren Nicholson, samtidig med at vi opretter de to nye bestyrelsesmedlemmer – hvoraf den ene er kasserer- til netbankadgang.*
- Busskuret og juletræet: *Det mest sandsynlige scenarie er nu, at hullet til træet rykkes hen mod Virupvej på kommunens regning.*

9. Henvendelser fra...

- 26. juni: Mail fra elsemikel@gmail.com som opfølgning på borgermødet om helhedsplanen. Else fremsender vores lokalsamfundsbeskrivelse fra 2017 og henviser til afsnittet om "landbruget i Andelssamfundet som byens grønne fristed og socialt samlingspunkt". *Mailen er modtaget, og bestyrelsen vil nærlæse de relevante passager vedr. AIH.*
- 26. juni: Mail fra mobilitet@mtm.aarhus.dk med *Orientering om mobilitetsudfordringer og kommende projekter i Hjortshøj Landsbyforums fællesrådsområde. Der er ikke de store ændringer i forhold til sidste orientering. Oversigt over mobilitetsudfordringer 2024 er indsat efter dagsordenen. Bestyrelsen gennemgår listen i løbet af efteråret og kontakter Mobilitet, hvis der viser sig flere problemstillinger eller vi ønsker at følge op på de løbende sager.*
- 25. juni: Mail fra anmebo@aarhus.dk : *Invitation bedømmelseskomitéen af Aarhusianernes Arkitekturpris 2024. Er vi interesseret i at deltage? Diana har meldt sig til.*
- 24. juni: Mail fra medhjerteforaarhus@gmail.com : *Invitation til netværksmøde mandag d. 2.9 kl. 19.00 i Sager der Samler. (Vedhæftet: Oplæg til Teknisk Udvalg med forslag om, at fællesrådene i Aarhus Kommune mødes for at afklare deres*

væsentligst fællestræk og opgaver som et vigtigt bidrag til en ny samarbejdsaftale mellem Aarhus Kommune og fællesrådene.) Vil vi deltage i mødet? (Jf. også mail fra d. 16. juni.). **Der er længe til - vi afventer.**

- 23. juni: Mail fra elsemikel@gmail.com vedr. *Forlængelse af høringsperiode*. Hvad mener Landsbyforum om længden af høringsfristen hen over en sommerferie, og vil vi opfordre kommunen til forlængelse af fristen? Det kan i så fald gøres på kommuneplan@mtm.aarhus.dk. **Se ovenfor under punkt 6.**
- 20. juni: mail fra anub@aarhus.dk vedr. *Gratis kursus - Kriseparat klar dig selv i tre døgn. BorgerBeredskabet - Beredskabsforbundet*. **Søren skriver på SOME og lægger op til initiativ.**
- 18. juni: Mail fra josephine@frontloberne.dk til Jorun med opfølgningsmateriale om ungecontaineren + info om puljen "Vores Sted". **Materialet er videresendt til resten af bestyrelsen. Vi sætter arbejdet med et mødested for unge på dagsorden for første bestyrelsesmøde efter sommerpausen. Østergårdsparken har før huset ungecontaineren – er der muligheder i helhedsplanen og/eller oplandspuljen? Vi kunne invitere natteravnene med og høre lidt om, hvad de oplever om natten. Hvor er de unge henne, hvad laver de, og hvad kunne være en god idé at tilbyde dem? Søren tager fat i en natteravn for at lave en aftale. Vi skal også have Josephine med og bestyrelsen for Foreningen Bevar Østergårdstøften.**
- 17. juni: Mail fra juju@aarhus.dk med invitation til alle fællesråd til *infomøde om vand- og naturparker* d. 20. august kl. 19:00-20:30 (online på TEAMS) om det indledende arbejde med vand- og naturparker. **Hjortshøj er ikke direkte berørt af udpegningen til vand- og naturparker, men derfor kan det måske være spændende at deltage alligevel. Tilmelding til mødet sker ved accept af mødeindkaldelsen. Henrik Dreyer tilmelder sig.**
- 16. juni. Mail fra medhjerteforaarhus@gmail.com med invitation til netværksmøde d. 20. juni. **Vi skal finde ud af, hvordan vi fremover deltager i netværket. Bjarne spurgte i april, om vi kunne nøjes med at være med på sidelinjen. Det var helt ok, og vi modtager stadig mødeindkaldelser og referater mm. Ønsker vi at deltage mere aktivt? Bestyrelsen er stadig ret ny, og der er masser at se til, men vi kan evt. bruge sommerpausen på at sætte os lidt bedre ind i det arbejde, der udføres i Med Hjerter for Aarhus og optrappe deltagelsen, hvis vi kan finde ressourcerne til det. Læs mere her: [Med hjerte for Aarhus - Sager der Samler](#).**
- 7. juni: anub@aarhus.dk vedr. planerne for skoletorvet (*Viruptorvet og helhedsplan*) **Søren har svaret med opfordring til at deltage i borgermødet om helhedsplanen d. 25. juni + videre arbejde med oplandspuljen. Vi har skoletorvet i mente, når vi tager fat i oplandspuljen igen efter sommerpausen. Søren kontakter rådmanden og spørger til den videre proces med helhedsplanen og prøver at flette et par ord om skoletorvet ind ved samme lejlighed.**
- Opfølgning: 25. maj: Mail fra elsemikel@gmail.com på vegne af AIH vedr. *høring om helhedsplan* med fokus på byggeriet på Østergårdstøften med ønske om at finde fælles fodslag. **Søren har fulgt op på vores tidligere svar (se referat fra sidste møde) og pr. mail opfordret til, at AIH deltager i borgermødet d. 25. juni, og desuden tilbudt at videreformidle specifikke spørgsmål til Per Luchtmeier, således at han kan levere de svar, der efterlyses. Bestyrelsen har desuden drøftet Landsbyforums**

rolle i forbindelse med mærkesager i byen. Der hersker i bestyrelsen enighed om, at Landsbyforum skal betragtes som et samlingssted og et talerør for borgerne i Hjortshøj, med alle de mange stemmer, der er repræsenteret i byen. Vi er formidlere af gode initiativer og faciliterer dialogen mellem myndigheder, foreninger og borgere i Hjortshøj. Vi er åbne for alle henvendelser, men vi ønsker ikke at være part i en sag eller havne i en interessekonflikt. Derfor vil vi ikke formulere et høringssvar på Landsbyforums vegne, men opfordrer alle til at deltage i høringen med deres meninger.

10. Dato for næste møde: 19. august kl. 19:30 hos Søren

11. Evt. **Intet**

Mobilitetsudfordring	Tiltag	Status
1 – Virupvej, cyklistforhold	Forbedring af cyklistforholdene.	Der arbejdes videre med en vigelomme øst for Virupvej, ved stitilslutningen nordvest for Brugsen.
2 – Stiruter igennem Hjortshøj	Mulighed for alternative ruter til Virupvej.	Mulighed for stikrydsning vest for Virupvej undersøges yderligere i forbindelse med projektet for Hjortshøj Stationsplads – Strategisk byrum
3 – Fortov langs Virupvej overfor skolen	Forbedring af gåendes forhold til nye krydsningshelle.	Det er ikke muligt at forlænge fortovet, uden at træerne skal flyttes. Projektforslag skal vendes med skolen og medtages derfor i skolevejsanalysen.
4 – Forsat kryds Mejlbysvej/Sastrupvej	Forbedring af trafik-sikkerhed og fremkommelighed.	Muligheder undersøges.
5 – Krydset Mejlbysvej/Skødstrupvej, hastighedsoverskridelser	Forbedring af trafik-sikkerhed.	Trafikalt vurderes der ikke at være behov for en rundkørsel. Under besigtigelse blev hastigheden igennem krydset imidlertid vurderet problematisk. Muligheder for forbedringer undersøges.
6 – Sti langs Skødstrupvej	Sti langs Skødstrupvej med krydsningsmuligheder.	Denne er med i prioriteringsmodellen cykelstier i Aarhus Kommunes opland. Der er på nuværende tidspunkt ikke tildelt finansiering heraf.
7 – Gammel Kirkevej, Fortov	Etablering af fortov.	Afventer evt. byudvikling i området.
8 – Samlet stiforbindelse langs Mejlbysvej	Etablering af en samlet stiforbindelse mellem Mejlbysvej-Hårup-Hjortshøj og Gl. Egå.	Strækningen fra Hårup til Gl. Egå indgår i prioriteringslisten for cykelhandlingsplanen, men er endnu ikke udvalgt til finansiering. Der ses nærmere på forbedringer på strækningen fra Hjortshøj Stationsvej til rampeanlægget, hvor det undersøges om cykelbanerne kan

Årshjul: Dagsordenspunkter til bestyrelsesmøderne samt tilbagevendende begivenheder

Januar/februar:

Regnskab foregående år

Endeligt budget indeværende år

Dato for generalforsamling skal varsles i bladet – vær OBS på deadline

Marts/april/maj

Fællesrådsseminar på Rådhuset

Generalforsamling afholdes i henhold til vedtægterne i **marts eller april måned** med mindst to ugers varsel ved annoncering i fællesrådets blad og på hjemmesiden og/eller ved opslag i byen

Marts: *Folk i Hjortshøj*

Ansøgning om tilskud hos kommunen

Efter generalforsamlingen/inden sommerferien:

Gennemgang af digitale platforme, tildeling af ansvar for samme + evt. ændring af koder

Gennemgang af forretningsordenen

Nye bestyrelsesmedlemmer registreres i Sparekassen Kronjylland

Maj/juni:

Juni: *Folk i Hjortshøj*

August/september

Visioner og overordnet strategi samt evaluering af bestyrelsens kompetencer

September: *Folk i Hjortshøj*

Oktober/november

Seminar med Teknik og Miljø

Årsmøde for fællesrådets bestyrelse og Folk i Hjortshøjs redaktion

November/december

Udkast til næste års budget

December: *Folk i Hjortshøj*